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Svar på spørgsmål om fuglehold fra Vildtforvaltningsrådet 
 

1. Hvad er antallet af kontrolbesøg de sidste 20 år (eller så længe I 

kan gå tilbage i jeres system), og hvor mange af kontrollerne var 

udført pga. af en anmeldelse? 

- Siden Styrelsen begyndte at bistå med forvaltningen af Bekendtgørelse om 

hold af fugle i fangenskab nr. 848 af 27/06/2016 (fugleholdbekendtgørelsen) i 

sommeren 2022, har der været gennemført i alt fem kontrolbesøg, hvor bl.a. 

overholdelse af fugleholdbekendtgørelsen har været kontrolleret. Af disse 

kontrolbesøg var tre udført på baggrund af anmeldelser. 

 

2. Hvor ofte udføres der kontroller årligt? 

- Der udføres kontroller ifm. Fugleholdsbekendtgørelsen cirka to gange årligt. 

 

3. Er det styrelsens fornemmelse, at reglerne overholdes? 

- Når en borger ansøger om tilladelse til at holde en rovfugl eller ugle, er det et 

krav at dokumentere, at fuglen er af mindst 2. generationsfangenskab. For 

arter, der er omfattet af bilag 1, skal ansøgeren yderligere redegøre for behovet 

for dispensation til at holde den specifikke fugl, da Styrelsen kan give 

dispensation i særlige tilfælde. Et af vilkårene for dispensationer og tilladelser 

er, at Styrelsen skal orienteres snarest, hvis fuglen afhændes, dør, bortflyver 

eller på anden måde udgår af borgerens fuglehold.  Såfremt Styrelsen bliver 

gjort opmærksom på, at gældende regler ikke overholdes, tager vi de 

nødvendige skridt for at reagere på forholdet. 

 

4. I tilfælde af lovovertrædelse, hvordan sanktioneres disse?  

- Overtrædelser af fugleholdsbekendtgørelsen sanktioneres i henhold til 

bestemmelserne i Kapitel 5 ”Straf og ikrafttræden” af samme bekendtgørelse. 

Dette kapitel beskriver de sanktioner og konsekvenser, der kan pålægges i 

tilfælde af lovovertrædelser. 

 

5. Er det muligt at sige lidt om den sag ved Aars i 2022.? Var der 

lovovertrædelser og hvordan blev disse sanktioneret? 

- Det skal bemærkes, at styrelsen ikke har været på tilsyn i Aars, og det antages 

derfor, at spørgsmålet om Aars henviser til tilsynet i Tårs. I forbindelse med 

tilsynet i Tårs i 2022 blev der ikke fundet nogen lovovertrædelser af 

fugleholdsbekendtgørelsen. Som følge heraf blev der ikke pålagt nogen 

sanktioner. 
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Med venlig hilsen 
 
Fuglehold 



Til: Caroline Vestergaard Mikkelsen (cavemi@sgav.dk), Thomas Kjær Christensen (tk@ecos.au.dk)
Fra: Ole Roland Therkildsen (oth@ecos.au.dk)
Titel: Fw: VFR møde den 11. juni - opfølgende spørgsmål
E-mailtitel: Fw: VFR møde den 11. juni - opfølgende spørgsmål (SGAV Id nr.: 12589779)
Sendt: 03-07-2025 11:00

[EKSTERN E-MAIL] Denne e-mail er sendt fra en ekstern afsender.
Vær opmærksom på, at den kan indeholde links og vedhæftede filer, som ikke er sikre.

Fra: Ole Roland Therkildsen <oth@ecos.au.dk>
Sendt: mandag, juni 16, 2025 2:24:49 PM
Til: Caroline Vestergaard Mikkelsen <cavemi@sgav.dk>
Cc: Thomas Kjær Christensen <tk@ecos.au.dk>
Emne: RE: VFR møde den 11. juni - opfølgende spørgsmål (SGAV Id nr.: 12589779)

Kære Caroline.
 
Thomas Kjær (Cc) oplyser følgende:
For 2024/25 (foreløbige tal) er der 152.740 jægere, der har indberettet. Af disse har 81.814 jægere
indberettet 0 (intet udbytte).
 
3.070 har indberettet på skema (indsendt papirversion af det gamle udbytteskema)
142.878 har indberettet via jagttegns-hjemmesiden (SGAV)
6.792 har indberettet via NST/SGAV (diverse specielle forhold)
 
Vi har ikke oplysninger om, hvor mange, der indberetter via apps.
 
Mvh. Ole
 

From: Caroline Vestergaard Mikkelsen <cavemi@sgav.dk>
Sent: 16. juni 2025 09:20
To: Ole Roland Therkildsen <oth@ecos.au.dk>
Subject: VFR møde den 11. juni - opfølgende spørgsmål (SGAV Id nr.: 12589779)
 
Kære Ole
 
Tak for et godt møde i sidste uge - jeg forventer, at udkastet til referatet vil blive sendt til jer i næste uge. 
 
Efter dit oplæg, spurgte Peter Busck ind til, hvor mange der har indberettet 0 i systemet, og hvorvidt det kan
ses, hvor mange der har meldt ind via diverse apps, hvortil du svarede, at du vil undersøge dette og vende
tilbage. 
 
Har du mulighed for at undersøge dette og svare mig senest den 4. juli? Så vil jeg få det sat ind i afsnittet
noter, som sendes med referatet ud. 
 
/Caroline 


